
Petr Procházka přezdívaný „Čáp“ se narodil v Hradci Králové 26. března 1964, studoval 
na sportovním gymnáziu v Pardubicích, kde se díky svým spolužákům dostal k rychlostní 
kanoistice.  

,,A ti kluci z té mojí třídy si vybrali rychlostní kanoistiku a mě tam pak vzali s sebou.” 

Od začátku jeho sportovní kariéry se pan Čáp dostal na vrchol.  

,,Na loď jsem vlastně šel až někdy v březnu, ale už v květnu jsem jel s kamarádem 
na deblkánoji, to znamená na lodi pro dva, první závody a hned jsme byli třetí. Což 
mě jako hodně povzbudilo do budoucna, že mi to jako jde a přeci jenom potom do 
toho má člověk větší chuť. To byl rok 77, to znamená že já jsem začal 76 na podzim 
tou zimou, v březnu na vodu a v květnu už byly tyhle ty závody.” 

Za minulého režimu nebyly podmínky pro sport vůbec ideální́ . 

,,My jsme měli třeba družbu s oddílama v Polsku, s oddílama ve východním 
Německu. Obecně ty podmínky materiální byly jako špatný.” 

Díky sportu se dostal jako jeden z mála na západ od našich hranic.  

,,Na západ já jsem se dostal poprvé až jako sedmnáctiletej a tam jsme taky viděli, 
že je to trochu jiné, než nám říkají ve škole. Čistý ulice, všude pořádek, spousta aut, 
který vypadali, že jsou všechny nový. Taky jsme jednou byli v Litvě, což jsme jeli 
vlakem a to byl teda jako silnej zážitek vidět část Sovětskyho svazu, že to není tak 
jak nám říkaj ve škole.” 

Pan Čáp měl ve své závodní kariéře velké úspěchy. 

,,Mně se povedlo v roce 87 jsem byl stříbrnej na singlu na mistrovství světa a 
zároveň bronzovej na deblu. To jsou olympijský tratě, nebo tehdy byly, čili pozor je 
to na mistrovství světa, ale je to trať, která se tehdy jezdila na olympiádě. Čili to ho 
jsem si vážil to bylo dobrý. A potom o mnoho let později jsem byl dvakrát mistr 
světa na čtyř kanoji na 200 metrů.” 

A co by pan Čáp poradil naší generaci?  

,,Poctivost, ale poctivost ke všemu, k lidem okolo sebe a možná poctivost i sám 
k sobě. Protože nemůže člověk sám dlouhodobě lhát, ale i nějaký vztah k vlastní 
zemi, ale i třeba k planetě a tak, prostě být dobrý člověk.“ 


